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………………………….   ……………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU  Margareta Lilliestråle FA 
 
  
Närvarande:  
 
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 

Margareta Lilliestråle FA 
Anita Åkerhielm HiS 
Urban Fernkvist SRF 
Douglas Sagell RSMH 
Anne-Louise Larsson-Kapp DHR 
 

Frånvarande:  Åsa Borgström  NHR 
 
Politiker från nämnden:  Marion Sundquist (mp) 
 
Sekreterare:   Solveig Blid  

 
Tjänstemän:  enhetschef  Håkan Wiegandt  

enhetschef  Thomas Björnstad 
projektledare VEGA Jonas Jacobsson § 1-6 
projektledare VEGA Jesper Houghton § 1-6 
bitr. enhetschef ElizaBeth Hugo § 7 
bitr. enhetschef Håkan Sandberg § 7 
programchef  Anna-Lena Christensson § 10 
 

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  
Alla närvarande gjorde en kort presentation av sig själva.  
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§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. Fyra övriga frågor anmäldes: 

1. Om ledsagarservice för att handla dagligvaror. 
2. Studiebesök i samband med rådets sammanträden. 
3. Att anlita Barbara Schwanhäusser. 
4. Samverkan mellan socialpsykiatrin och landstingets psykiatri.  

 
Frågorna skrivs i protokollet i den ordning de avhandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Margareta Lilliestråle utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba 
justera dagens protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2007-02-06 
efter kl 09.00.  
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2007-01-11 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Vega projektet informerar 
De två projektledarna Jonas Jacobsson och Jesper Houghton informerade om VEGA-
projektet för arbetslösa personer mellan 18-35 år, med psykiska besvär. Målgrupp för  
verksamheten är personer med depressionstillstånd, ångest och/eller 
psykosproblematik.Verksamheten inom projektet består av grupper om 12 deltagare som 
genomgår ett strukturerat program på 20 v. I programmet ingår Fas 1 på 12 v med inslag 
som QiGong, keramik, styrketräning, personutveckling, studiebesök m.m. Fas 2 på 8 v 
består av arbetsprövning/praktik. VEGA startades som ett projekt inom Kompetensfonden 
och är under 2007 finansierat av Östermalms och Kungsholmens sdf samt 
Försäkringskassan.  
 
Resultatmässigt om projektet kan sägas att få går direkt från VEGA till arbete, men 
många kommer närmare egen försörjning genom studier, kontakt med 
Arbetsförmedlingen/Arbetsförmedlingen unga, fortsatt arbetsprövning m.m.  
 
Mera om VEGA går att läsa i slutrapporten och utvärderingen som gjorts av Ersta 
Sköndal högskola, som finns att läsa på:  
http://www.stockholm.se/Extern/Templates/Page.aspx?id=125936  
 
§ 7. Info om utförarverksamheterna inom Socialpsykiatriska enheten 
De biträdande enhetscheferna inom Socialpsykiatriska enheten ElizaBeth Hugo och 
Håkan Sandberg presenterade sig och sina verksamheter.  
 
Håkan är bitr.enhetschef för de 11 boendestödjarna, de två stödboendena och de 
gruppboenden som kommer att startas under året. För alla dessa insatser fordras beslut om 
bistånd, vilket fattas av socialsekreterarna. Boendestöd ges till personer som bor i egna 
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bostäder eller i något av förvaltningens stödboenden. Boendestödjarna gör saker 
tillsammans med den enskilde, såsom att gå ut och fika, promenera, besöka olika 
verksamheter, städa hemma m.m. Inga insatser ges mot den enskildes egen vilja och allt 
görs tillsammans.  
 
Det finns två stödboenden, på Bo Bergmans gata och på Karlavägen – Jarlabo. Där finns 
ingen fast personal utan det stöd som behövs ges av boendestödjarna.  
 
I de gruppboenden som ska starta kommer det att finnas personal tillgänglig dygnet runt. 
Ett gruppboende med 7 lägenheter kommer att starta på Sandhamnsgatan 8 i april. Ett 
annat gruppboende med 7 lägenheter beräknas starta på Studentbacken 32 i september. 
Till gruppboendena kommer bl.a. personer som f.n. bor på vårdhem ute i landet att flytta.  
 
ElizaBeth är bitr. enhetschef för ArbetsCentrum (AC)och träfflokalen Lotsen. AC är en 
arbetsverksamhet/sysselsättningsverksamhet för målgruppen. Där finns sex olika 
verksamheter såsom syverkstad, tapetsering, snickeri, paketering, kök och data. För att få 
delta i verksamheten krävs biståndsbeslut av socialsekreterare inom enheten. AC kan ta 
emot ca 60 deltagare och max tid per vecka för deltagarna är 30 timmar.  
 
På Träfflokalen Lotsen finns utbud av kurser och studiecirklar, bl.a. QiGong, Färg o form, 
Skrivarcirkel, Livsåskådning och Filmklubb. Intresseorganisationen Riksförbundet för 
Social och Mental Hälsa (RSMH) driver genom lokalföreningen Carpe Diem verksamhet 
på Lotsen, och samverkar i några av studiecirklarna och genom söndagskafét. Även 
föreningen Balans, som är både patient- och anhörigförening, och anhörigföreningen 
AMBO har verksamhet på Lotsen.   
 
§ 8. Skrivelse från stadsbyggnadskontoret 
Solveig Blid redogjorde för en skrivelse som inkommit från stadsbyggnadskontoret om 
utskick av kallelse till deras sammanträden.  
 
Handikapprådet enas om att Solveig Blid meddelar stadsbyggnadskontoret att kallelsen i 
fortsättningen skickas till Anita Åkerhielm, som samarbetar med Anne-Louise Larsson- 
Kapp om de aktuella frågorna. 
 
§ 10. Verksamhetsberättelse 2006  (handlingar har budats och mailats till 
ledamöterna tisdag 30/1) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för verksamhetsberättelsen som tjänstmännen 
fortfarande arbetar med och som ska inlämnas till stadshuset i form av kontorsutlåtande 
fredag 2/2 kl 12.00.  
 
I verksamhetsberättelsen(VB) framgår att stadsdelen som helhet gått med + 7,9 mnkr 
under 2006. Socialtjänstens anslag 1 uppvisar ett överskott med 3,6 mnkr. Där 
poängterade Anna-Lena att Enheten för personer med funktionsnedsättning inför 2006, 
genom en omfördelning av budgetmedel, fick extra anslag om 5 mnkr från Barn och 
Ungdom. Socialtjänsten anslag 2, d.v.s. försörjningsstöd och arbetsmarknadsinsatser, 
uppvisar ett överskott med 6,9 mnkr. 
 
VB följer de anvisningar som kommer från stadsledningskontoret och ska vara på max 30 
sidor. Utkastet av VB som sänts till ledamöterna innehåller betydligt flera sidor och ska 
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”bantas” innan det går till stadshuset. I VB omnämns en utvärdering av den nya 
organisationen inom nuvarande Socialtjänsten. Utvärderingen gjordes under 2006 av 
stadsledningskontorets revisionskontor. I utvärderingen bedöms personalomsättningen 
vara hög både bland chefer och bland övrig personal. Enligt Anna-Lena har 
personalomsättningen nu stabiliserat sig.  
 
§ 9. Aktivitetslistan/handikapprådets arbete under 2007 
Handikapprådet enas om att den gamla aktivitetslistan ”skrotas” och det nya rådet har 
sina egna önskemål om frågor och aktiviteter.  
 
Förslag uppkom om att ha nästa möte på ArbetsCentrum. ElizaBeth Hugo kollar upp om 
det går bra och meddelar Solveig Blid. Att göra studiebesök i samband med 
sammanträden var ett önskemål som rådet enades. 
(Frågan finns under övriga frågor, men avhandlades under denna punkt.)  
 
Vad gäller dagordningen så är Solveig Blids uppgift att skriva dagordning och protokoll 
samt ombesörja att de punkter som förvaltningen behöver behandla tas med på 
dagordningen. Är det förslag på många punkter får Margareta och Agnetha prioritera vad 
som ska tas upp.  
 
Viktigt på rådets sammanträden är att alla får tycka och ha åsikter och att alla visar 
varandra respekt och hänsyn.    
 
Förslag uppkom om att ha längre förmöten för att prata igenom dagordningen och 
prioritera vad som ska tas upp och om att på slutet av sammanträdena summera hur mötet 
har varit. De förslagen får diskuteras vidare framöver, framförallt på förmötena. 
 
Vad gäller möten under året med nämnden och nämndens presidium, som står i rådets 
instruktioner, så önskar rådet att de får träffa presidiet under våren och nämnden under 
hösten.  
  
§ 11. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter. 
 
§ 12. Listan på inkommen info  
Inga synpunkter. 
 
§ 13. Övriga frågor 
Fyra övriga punkter hade anmälts varav en avhandlats under punkt 9. Kvarstående 
punkter: 

1. Om ledsagarservice för att handla dagligvaror 
2. Att anlita Barbara Schwanhäusser 
3. Samverkan mellan socialpsykiatrin och landstingets psykiatri  

 
1. Om ledsagarservice för att handla dagligvaror 

Problemet med de begränsningar som finns i ledsagarservicen lyftes fram. Synskadade 
behöver hjälp med att kunna gå runt i butiker och titta och få information om olika varor. 
Tidigare har affärsidkare hjälpt till med det men så görs inte längre. Hemtjänsten har inte 
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utrymme att hjälpa till med det och inom ledsagarservice finns inte möjligheten. Det finns 
begräsningar i ledsagarservicen som innebär att den servicen inte kan ges genom 
ledsagarservicen heller. Hur går det att lösa? 
 
Thomas Björnstad ska till nästa sammanträde gå igenom stadens riktlinjer och rådfråga 
stadens jurister om vad som är skrivet och hur frågan tolkas i dagsläget, för att ha det som 
underlag i vidare diskussioner om hur det ska kunna lösas. Behov kan finnas av ändring i 
riktlinjer för att kunna lösa frågan.   
 

2. Att anlita Barbara Schwanhäusser 
Kan ett enskilt barn få beviljat insats med Barbara och hennes kunskaper i t.ex. 
skolgymnastiken, av Enheten för personer med funktionsnedsättning, om skolan inte ger 
den hjälpen? Svaret blir att den insatsen kan ges av skolan och ingen annan.  
 

3. Samverkan mellan socialpsykiatrin och landstingets psykiatri  
Sedan december 2005 finns en samverkansöverenskommelse mellan socialpsykiatrin och 
landstingets psykiatri om gemensamma vårdplaner. Överenskommelsen innebär att då en 
person ska skrivas ut från slutenvård ska en gemensam vårdplanering med landstinget och 
kommunen göras, i de fall patientansvarig läkare bedömer att personen kommer att 
behöva insatser från kommunen och personen i fråga själv vill det. Arbetet pågår sedan 
överenskommelsen gjordes med att tillämpa detta arbetssätt. För nya brukare som 
tillkommer är det lätt att tillämpa överenskommelsen. För brukare som varit aktuella sen 
många år är det inte lika enkelt tillämpa arbetssättet, men arbete pågår med att tillämpa 
arbetssättet även där. Socialpsykiatriska enheten har kontinuerliga möten med bl.a. 
landstingets Rehabenhet där uppföljningar görs på individbasis.  
 
§ 14. Avslutning  
Ordföranden Agnetha Mbuyamba tackade alla närvarande och avslutade mötet. 


